

Tobias Paulun assumes role as CEO of EEX; Sabina Salkic appointed designated CEO of ECC

Leipzig, 3 August 2026 – Dr.-Ing. Dr. Tobias Paulun assumed the role of CEO of European Energy Exchange (EEX) on 1 August 2026. To take up this position, he stepped down from his role as CEO of European Commodity Clearing (ECC).

Tobias Paulun succeeds Peter Reitz, who has led EEX since 2011. Following his departure as CEO, Peter Reitz has joined the Supervisory Boards of EEX and ECC and continues to serve on the Supervisory Boards of EPEX SPOT and Nodal Exchange.

Dr Thomas Book, Chairman of the Supervisory Board of EEX, comments: *“With Tobias Paulun assuming the role as CEO, EEX enters its next chapter with a leader who has already made a significant contribution to the development and success of EEX Group and most recently led ECC through an important phase of growth and transformation. I look forward to working closely with him in his new role as EEX Group continues to strengthen its role in global energy and commodity markets.”*

He adds: *“At the same time, I would like to thank Peter Reitz for his outstanding contribution to the development of EEX Group. Under his leadership, EEX evolved into a leading global exchange group for energy and commodity markets with a continuously expanding international footprint.”*

Tobias Paulun comments: *“It is a privilege to take on the role of CEO of EEX at a time when energy and commodity markets continue to evolve rapidly. Building on the strong foundation established over the past years, I look forward to working with our customers and colleagues across EEX Group to further strengthen our global market offering, drive growth and innovation, and support the transition towards more sustainable and efficient markets.”*

To ensure a seamless leadership transition at the clearing house, the ECC Supervisory Board has appointed Sabina Salkic as designated CEO. She joined the company on 1 July 2026 for an onboarding phase and is expected to assume the role of CEO of ECC on 1 April 2027, subject to final regulatory approval. During the transition period, Dr Ralf Prinzler, ECC's Chief Risk Officer, will serve as Interim CEO.

Heike Eckert, Chairwoman of the ECC Supervisory Board, comments: *“The appointment of Sabina Salkic as CEO of ECC is an important step in the continued development of the clearing business. As ECC celebrates its 20th anniversary, it continues to build on strong foundations while pursuing its forward-looking strategy. Sabina combines deep financial market expertise with a strong strategic mindset, and I am confident that she will position ECC well to navigate the evolving regulatory landscape.”*

Sabina Salkic joins EEX Group from Deutsche Börse Group, where she has served as Executive Director and Head of Governance & Organizational Services since 2023. Previously, she held multiple senior leadership roles at Deutsche Börse Group, Deutsche Bank and exxeta, gaining extensive experience across financial markets and regulatory initiatives.

The **European Energy Exchange (EEX)** is a leading energy exchange which builds secure, successful and sustainable commodity markets worldwide – together with its customers and partners. As part of EEX Group, it serves international power, natural gas, environmental, freight and agricultural markets, and provides data, reporting and registry services. EEX is an enabler of the energy transition and decarbonisation, advancing renewables integration through dedicated products and services, including those related to guarantees of origin. <https://www.eex.com/de/>

The **European Commodity Clearing (ECC)** is a central clearing house which specialises in energy and commodity products. ECC assumes the counterparty risk and guarantees the physical and financial settlement of transactions, providing security and cross-margining benefits for its customers. As part of EEX Group, ECC provides clearing services for EEX and EPEX SPOT and for the partner exchanges BSP, HUPX, NOREXECO, SEEPEX and SEMOpx. More information: www.ecc.de

CONTACT

EEX Public Relations
T +49 341 2156-300
presse@eex.com

More information:

www.eex.com
www.ecc.de
www.eex-group.com

Tobias Paulun übernimmt Rolle als CEO der EEX – Sabina Salkic zur designierten CEO der ECC bestellt

Leipzig, 3. August 2026 – Dr.-Ing. Dr. Tobias Paulun hat zum 1. August 2026 die Position des CEO der European Energy Exchange (EEX) übernommen. In diesem Zusammenhang legte er sein Amt als CEO der European Commodity Clearing (ECC) nieder.

Tobias Paulun folgt auf Peter Reitz, der die EEX seit 2011 geführt hat. Im Anschluss an sein Mandat als CEO ist Peter Reitz den Aufsichtsräten von EEX und ECC beigetreten und bleibt weiterhin Mitglied der Aufsichtsräte von EPEX SPOT und Nodal Exchange.

Dr. Thomas Book, Vorsitzender des Aufsichtsrats der EEX, kommentiert: *„Mit Tobias Paulun als CEO beginnt für die EEX ein neues Kapitel – mit einer Führungspersönlichkeit, die bereits maßgeblich zur Entwicklung und zum Erfolg der EEX Group beigetragen hat und zuletzt die ECC durch eine wichtige Phase des Wachstums und der Transformation geführt hat. Ich freue mich auf die enge Zusammenarbeit mit ihm in seiner neuen Rolle und darauf, die EEX Group in ihrer Rolle auf den globalen Energie- und Rohstoffmärkten weiter zu stärken.“*

Er ergänzt: *„Gleichzeitig danke ich Peter Reitz für seinen herausragenden Beitrag zur Entwicklung der EEX Group. Unter seiner Führung hat sich die Gruppe zu einer führenden globalen Börsengruppe für Energie- und Rohstoffmärkte mit kontinuierlich expandierender internationaler Präsenz entwickelt.“*

Tobias Paulun erklärt: *„Es ist eine Ehre, die Rolle des CEO der EEX in einer Zeit zu übernehmen, in der sich die Energie- und Rohstoffmärkte weiterhin mit hoher Dynamik entwickeln. Aufbauend auf dem starken Fundament der vergangenen Jahre freue ich mich darauf, gemeinsam mit unseren Kunden und dem Team der gesamten EEX Group unser globales Marktangebot weiter zu stärken, Innovationen und Wachstum voranzutreiben und den Übergang zu nachhaltigeren und effizienteren Märkten zu unterstützen.“*

Um einen reibungslosen Führungswechsel an der Spitze des Clearinghauses sicherzustellen, hat der Aufsichtsrat der ECC Sabina Salkic zur designierten CEO bestellt. Sie ist am 1. Juli 2026 für eine Einarbeitungsphase in das Unternehmen eingetreten und wird, vorbehaltlich der abschließenden regulatorischen Genehmigung, die Funktion als CEO voraussichtlich ab April 2027 übernehmen. In der Übergangszeit wird Dr. Ralf Prinzler, Chief Risk Officer der ECC, als interimistischer CEO fungieren.

Heike Eckert, Vorsitzende des ECC-Aufsichtsrats, kommentiert: *„Die Ernennung von Sabina Salkic zur CEO der ECC ist ein wichtiger Schritt für die weitere Entwicklung des Clearinggeschäfts. In ihrem 20-jährigen Jubiläumsjahr baut die ECC auf einem starken Fundament auf und treibt ihre Zukunftsstrategie voran. Sabina vereint tiefgehende Finanzmarktexpertise mit einem ausgeprägten strategischen Verständnis. Ich bin überzeugt, dass sie die ECC hervorragend positionieren wird, um sich erfolgreich in einem sich wandelnden regulatorischen Umfeld zu behaupten.“*

Sabina Salkic wechselt von der Deutsche Börse Group zur EEX Group. Dort war sie seit 2023 als Executive Director sowie Head of Governance & Organisational Services tätig. Zuvor arbeitete sie in verschiedenen Führungspositionen bei der Deutsche Börse Group, der Deutschen Bank und exxeta und sammelte dabei umfangreiche Erfahrung in den Finanzmärkten sowie bei regulatorischen Initiativen.

Die **European Energy Exchange (EEX)** ist eine führende Energiebörse, die gemeinsam mit ihren Kunden und Partnern weltweit sichere, erfolgreiche und nachhaltige Rohstoffmärkte aufbaut. Als Teil der EEX Group bedient sie internationale Strom-, Erdgas-, Umwelt-, Fracht- und Agrarmärkte und bietet Daten-, Reporting- und Registerdienstleistungen an. Die EEX ist ein Wegbereiter der Energiewende und Dekarbonisierung und treibt die Integration erneuerbarer Energien durch spezielle Produkte und Dienstleistungen voran, beispielsweise im Zusammenhang mit Herkunftsnachweisen. <https://www.eex.com/de/>

Die **European Commodity Clearing (ECC)** ist ein zentrales Clearinghaus, welches auf Energie- und Commodity-Produkte spezialisiert ist. Die ECC übernimmt das Kontrahentenrisiko und garantiert die physische und finanzielle Abwicklung von Geschäften, womit sie ihren Kunden Sicherheit und Cross-Margining-Vorteile bietet. Als Teil der EEX Group erbringt die ECC Clearingdienstleistungen für die EEX und die EPEX SPOT sowie für die Partnerbörsen BSP, HUPX, NOREXECO, SEEPEX und SEMOpX. Mehr Informationen: www.ecc.de

KONTAKT
EEX Public Relations
T +49 341 2156-300
presse@eex.com

Mehr information:
www.eex.com
www.ecc.de
www.eex-group.com